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聯絡我們
Contact us

如有任何問題，請隨時透過以下方式與我們聯繫：

We are here to assist you with any questions about our programme and the 
admission process. Feel free to get in touch using the information below:

Address 地址
香港沙田香港中文大學梁銶琚樓4樓   日本研究學系

Department of Japanese Studies, 4/F Leung Kau Kui Building, Shatin, Hong Kong   
The Chinese University of Hong Kong

Website 網站
https://www.jas.cuhk.edu.hk/

Phone 電話
852-3943 6563

Email 電郵
ugjas@cuhk.edu.hk

Facebook
https://www.facebook.com/
cuhk.japstudies/

Instagram
https://www.instagram.com/
cuhk.japstudies/
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什麼是日本研究？
What is Japanese Studies?

從最基本的層面來說，日本研究使

學生能夠全面了解日本的文化、

歷史、社會與政治。透過深入研究

日本的國家、地區及地方性脈絡，

學生不僅能加深對日本的理解，

還能啟發他們對當今世界的思考。

在跨學科的學習環境中，學生們

能夠不斷探討和反思一些被視為

理所當然的觀點。此外，在學習

過程中，學生更能逐漸掌握日語的

流利運用。

日本研究課程不僅旨在教授學生

有關日本的知識，更培養他們的

好奇心、創造力、同理心及批判性

思維，使本系畢業生能成為終身

學習者。我們相信，學術研究是

培養世界公民的一個重要途徑。

Japanese Studies enables students to 

gain a comprehensive understanding of 

Japan’s culture, history, society, and 

politics. Through in-depth exploration of 

national, regional, and local contexts, 

students not only deepen their 

knowledge of Japan but are also inspired 

to reflect on the contemporary world. In 

an interdisciplinary learning environment, 

students are encouraged to continuously 

question and reflect on commonly held 

viewpoints that are often taken for 

granted. Additionally, throughout the 

learning process, they gradually develop 

fluency in the Japanese language.

Japanese Studies programme is not only 

designed to teach students about Japan, 

but also to cultivate their curiosity, 

creativity, empathy, and critical thinking 

skills—qualities that empower our 

graduates to become lifelong learners. 

We believe that academic study is a vital 

pathway to nurturing global citizens.
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本系提供的一年制的交換生計劃，為修讀四年制課程的

學生提供了在日本著名大學學習和生活的寶貴機會。

學生可根據其學術和文化興趣，在日本多所大學中選擇

心儀的大學參與交換生計劃。

在交流期間，學生將根據其日語水平學習日語，並與

當地及其他國際學生一同修讀不同的課程。此外，學生

還可以參加主辦大學社團及文化和社交活動，以發展

個人興趣。

交換生計劃讓學生以當地居民和學生的身份，深入體驗

日本的日常生活。這寶貴的經歷能有助深入理解當地人的

生活方式和想法、提升日語能力，並學習與當地居民

溝通所需的禮儀和社交技巧。

JUPAS聯招分數計算機
及預計入學分數

一年制交換生計劃

Admission: CUHK Score Calculator and Expected Score

One-Year Exchange Programme

The one-year exchange programme offered by the Department of 

Japanese Studies provides students in the four-year curriculum 

with the opportunity to experience student life at a major 

university in Japan. Students may choose from a range of 

universities across Japan according to their academic and 

cultural interests, and in diverse geographic areas. 

During their exchange, students will study Japanese language 

according to their proficiency level and may take courses with 

local and other international students. Students may also join 

university clubs to pursue their interests and participate in 

cultural and social programmes organized by their host university. 

This immersive exchange experience allows students to live not 

as tourists, but as local residents and active members of the 

university community. As a result, they gain a deeper 

understanding of Japanese lifestyles and perspectives, develop 

strong language fluency, and acquire the social skills and cultural 

awareness essential for lifelong engagement with Japanese 

society.

學生會透過聯招及非聯招入學。

上年度的聯招入學中位分數是：

JUPAS聯招分數計算機可讓您根據

學術成績估算潛在的入學分數，幫助

您在申請過程中制定策略性計劃。

The JUPAS Score Calculator allows you to 

estimate your potential admission scores 

based on academic achievements, helping 

you strategically plan your application.

Students will be admitted via JUPAS and 

non-JUPAS. The JUPAS admission median 

score for 2025-26 is:

24.5



校園生活
Student Life

日本交換生的歡迎派對
Welcome Party for 
Japanese Exchange 
Students

暑期實習計劃
Summer Internship 
Programme

短期交流計劃
Short-term Exchange 
Programmes

日本文化祭
Japanese Cultural 
Festival

每年，本系都會為來自日本的大學生舉辦歡迎派對，

這是一個讓本校學生與日本交換生互動交流的寶貴

機會。在2024年，超過80位參加者在歡迎派對上熱烈

交流了日本文化和語言，並度過了愉快的時光。

日本文化祭是中大日本研究學系的傳統活動，由系會

每年三月主辦，為期兩日，已有20多年歷史。

每年日本文化祭由同學自訂主題，設有多種攤位活動，

包括傳統文化體驗、日式攤位遊戲等。此外，同學會

自行設計製作的紀念品和小吃及飲品等售賣，是同學們

展示才華和合作精神，深入沈浸日本文化的校園活動。

自1991年，本系曾與日本等多個地區的大學及交流

團體，合辦了多於十個暑期交流計劃供主修及非主修生

參加。現今提供的三個計劃為「大分縣犬飼町Homestay

計劃」、「 KAPIC Center日本語．日本文化研修計劃」及

「鹿兒島縣KARAIMO Homestay計劃」。

Every year, the Department of Japanese Studies organizes a 

welcome party for students from Japan. It is a wonderful 

opportunity for our students to interact with peers from Japanese 

universities studying at the Chinese University of Hong Kong. In 

2024, more than 80 participants had a great time discussing 

Japanese culture and language.

With a history of over 20 years, the Japanese Cultural Festival 

(Bunkasai) is a well-established tradition organized by the 

Japanese Studies Society every March. Each year, students set a 

unique theme featuring booth activities such as traditional 

cultural experiences and Japanese-style games. Students also 

design souvenirs and sell snacks and beverages. It is a campus 

event where students showcase their talents, cooperative spirit, 

and immerse themselves in Japanese culture.

本學系與信譽超卓的日本企業合作超過12年，專為日本

研究學系學生提供寶貴的本地和海外實習機會。我們的

合作夥伴包括日本航空和兵庫縣香港經濟交流事務所

等，讓同學於短短一個暑假內獲得寶貴的實戰經驗，

提昇語言技能，從中向業界領袖學習。透過這個融入

日本企業文化的機會，為同學展開個人和專業蛻變。

For over 12 years, our department has collaborated with 

renowned Japanese companies to offer exclusive local and 

overseas placement opportunities to our Japanese Studies 

students. These placements allow students to gain hands-on 

experience, refine their language skills, and learn directly from 

industry leaders at trusted partners such as Japan Airlines 

Company Limited and the Hyogo Business and Tourism Centre 

(Hong Kong). By immersing themselves in Japanese society, 

students can unlock transformative personal and professional 

growth.

Since 1991, our department has co-organized more than 10 

summer exchange programmes with universities and exchange 

organizations in Japan and beyond. The three programmes 

currently offered are the “Oita Homestay Programme,” “KAPIC 

Programme,” and “Kagoshima Karaimo Homestay Programme.”

Department of Japanese Studies 日本研究學系

05

Department of Japanese Studies 日本研究學系

04



大家好，我係2019年畢業嘅Minnie！對我而言喺日研最大嘅得著當然係喺日本留學一年嘅經驗，除咗可以體驗

日本生活（大推關西♥）以外，最重要嘅係同當地嘅人交流做朋友、認識嚟自世界不同地方嘅朋友，以及唔少得

喺中大認識到嘅各位親朋友好友！唔單止商業日語，畢業後我將喺日研學到嘅文化知識活用於與日本人共事嘅

職場之道上，非常受用！如果你都喜歡日本文化嘅話，一定可以喺到搵到同你啱channel嘅人！

Hello, I am Minnie from the 2019 graduates! To me, the best takeaway from JASP has to be the one-year studying abroad 

experience in Japan. During this time, you can not only experience the local life (my favourite is Kansai♥) but also meet 

local people and make friends with students from all around the world. Not to mention how much I treasure the friends 

I met at CUHK! After graduation, I found that business Japanese and my knowledge of Japanese culture are my two 

biggest assets when working with Japanese colleagues. If you love Japanese culture, JASP is where you will feel at home!

Ms. Ho Wing Lam, Minnie (2019 Graduate)

Assistant Reporter

Kyodo News Hong Kong Bureau

傑出校友分享

畢業專題（僅提供英語版本）

Alumni Sharing

Final Year Project
• Breaking the Wall Between Virtuality and Reality: How Japanese Young People Engage with Vtubers for Escape from Reality, 

Emotional Support, and Self-Satisfaction

• Is Love Truly Blind? A Qualitative Study on Japanese’s Marital Attitudes through the Lens of a Dating Reality Show

• A Comparative Study of Male Skincare and Makeup Awareness in Hong Kong and Japan: Market Trends and Socio-Cultural Influences

Allow me to share a small part of my own experience. During my student years and my time as a company employee, through club activities, part-time jobs, 

and career experiences at various advertising companies and social media platforms, I was fortunate to accumulate many valuable experiences and 

relationships. In January 2025, I took the step of founding my own company; and at the same time, as a musician, I was fortunate to debut under Amuse 

Music Entertainment, a major record company. The true starting point of all this was the skills and inspiration I gained in the Department of Japanese Studies.

I sincerely invite students with curiosity and a spirit of adventure to embark on this journey of exploration and challenge. The 

Department of Japanese Studies is the best place to take that very first step.

Mr. Chan Hoi Mang, Harman (2008 Graduate)

Planning Director & CEO

hmc Inc.

• Studying Female to Male Cross-Dresser Characters in Anime from Feminist Perspective: Gender Representation and Sexuality in 
“Princess Knight” and “The Rose Of Versailles”

• Chiikawa's Rise: Redefining Cute Culture and Resonating with Hong Kong Youth

• How Do Hiroshima Peace Memorial Museum and Hiroshima Peace Memorial Park Collectively Shape Peace Consciousness Both 
Locally and Globally to its Visitors?

• Genshin Impact in Japan: How Does It Attract Japanese Players?

• Overviewing the Debate of Current Japanese Immigration Policies: Criticism, Commendation, Possible Solution and Future Trends of 
Development

• Comparison of the Views of Youths in Hong Kong and Japan towards the Use of Chinese Characters (Kanji)

• Gender Disparity in Public Tolerance of Infidelity: A Social Media Analysis of Celebrity Cheating in Japan

入學前全無日語根基的我，從未想過畢業後能以日語流利交談。除學習日語之外，其他歷史經濟、文化哲學等

科目亦助我訓練思辯與分析能力。三年級的留學對日語水平無疑是個挑戰，但箇中的文化交流與獨立生活的經歷

非常難忘，是讓我能學以致用的寶貴機會。如今任職政府翻譯，日本研究學系確實對我影響深遠、獲益良多。

Enrolling in the Japanese Studies UG programme has been a very rewarding journey.  Having no prior foundation in 

Japanese language, I have never imagined that I would graduate fluent in Japanese. Language was undoubtedly one of 

my greatest takeaways from the programme, but other courses encompassing Japanese history, culture, philosophy, and 

socio-economics were pivotal in developing my critical thinking and analytical skills. The immersive year-long 

exchange in Year 3 was a challenge for my language proficiency. That said, the cross-cultural communication and the 

experience of living abroad alone were extremely precious and enabled me to put what I had learnt into practice. Now 

working as a translator in the civil service, I can proudly say that JASP has shaped my life in profound ways.

It was an excellent learning experience for me! The JAS programme has a well-structured 

curriculum covering a wide range of interesting courses with a focus on different aspects of 

Japanese Studies. The One-Year exchange programme particularly has a wonderful 

multicultural atmosphere shaped by a perfect mix of Japanese and international students.

Through my UG programme, I came to appreciate the joy of pursuing knowledge and importance of lifelong 

learning. The programme has also enhanced my cultural intelligence and broadened my perspective on the world.

Mr. Lee Yan Yin Ian, Sunny (2009 Graduate)

Manager

The Hongkong and Shanghai Hotels (under Peninsula Hotel Group)

Mr. Tsin Kwun Ting, Jun (2019 Graduate)

Official Languages Officer 法定語文主任
Civil Service Bureau, HKSAR Government

Prof. CHEUNG Mong（張望）(2002 Graduate)

Professor

School of International Liberal Studies, Waseda University (早稻田大學)

“Studying Japanese Studies opened up an unexpected and enriching journey in my life.”

“Studying Japanese Studies made it difficult to find a high-paying job — if I had known, I might have chosen another major.”

Among graduates of the Department of Japanese Studies, these are the two voices most often heard. Why such a difference in experiences? Because what the Department 

provides is not a formal guarantee or a specific qualification. Rather, it is like a passport to an unknown future — a unique opportunity.

Here, you will have the chance to truly understand cultures you once thought you knew but had long misunderstood; to build lifelong friendships in a society often said to 

make genuine connections difficult; and not simply to follow others blindly, but to challenge and refine your own perspectives so that your values become clearer and 

deeper. These experiences can greatly broaden the possibilities of your life. However, how you make use of them after graduation — and how far they take you — ultimately 

depends on your own initiative and actions.
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大部分日本研究學系畢業生會在商界、教育界及政府

相關行情開展他們的事業。有部分畢業生會繼續學業或

尋找其他機會。

畢業生在畢業後能夠進入不同的職業領域，證明他們

可以在職業生涯中有不同的可能性及面向。以下是

2024年日本研究學系畢業生有關職業領域的數據：

本學系一些畢業生受惠於在學期間的實習經驗，在日本

航空公司和兵庫縣香港經濟交流事務所等企業獲得就業

機會。他們透過實習計劃深化對日本文化和語言的

認識，與僱主建立深厚聯繫，加強在日本留學期間的

豐富學習體驗。這不但培養了他們的競爭力和自信，

也有助他們追求一些享負盛名的日本企業的職位，實現

尋找夢想職業。

就業前景
Future Career Prospects

有關2024畢業生職業領域統計
Career Fields of 2024 Graduates

藝術/設計

Art / Design

銀行/金融
Banking/Finance

酒店/旅遊/餐飲/客戶服務

Hotel Management / Tourism / 
Catering / Customers Services

採購/貿易

Purchasing / Trading

廣告/銷售/市場

Advertising / Sales / Marketing

3%

3%

18%

3%

21%
科學/研究工作/信息科技

IT / Scientific / 
Research Work

統計/精算工作

Statistical / 
Actuarial Work

教育

Teaching

翻譯

Translation

行政/管理

Administration / 
Management

7%

3%

14%

3%

25%

Some of our graduates have benefitted from the internship 

programme and were employed by Japan Airlines Company 

Limited and the Hyogo Business and Tourism Centre (Hong 

Kong) upon graduation. Through the programme, they 

deepened their understanding of Japanese culture and 

language, built valuable connections with employers, and 

enriched their learning experiences while studying in Japan. 

These experiences have enhanced their competitiveness 

and confidence in pursuing roles at top-tier Japanese 

enterprises and organizations, helping them move closer to 

their dream careers.

Upon graduation, most of our graduates begin their full-time 

careers in commerce, education, or government. Others pursue 

further studies or explore alternative opportunities. 

The diversity of career paths among our graduates highlights 

the wide range of possibilities available to them. Below are the 

career field statistics for our 2024 graduates:


